
آرمان ملی: رئیس کل دادگستری استان کرمان گفت: برای 
۱۲ نفر از متهمان کیفرخواست و قرار مجرمیت صادر شده و 
در خصوص ۷ متهم دیگر نیز پرونده در دادسرای عمومی و 

انقلاب رفسنجان مفتوح است. 

 وضعیت اولیه 
کل  حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی رئیس 
دادگستری استان کرمان اوایل مرداد ماه در تشریح جزئیات 
آخرین وضعیت پرونده فساد در فوتبال گفت: در رابطه با 
کنون مجموعاً ۱۸ نفر تحت  پرونده فوتبال مس رفسنجان تا
تعقیب قضائی قرار گرفته اند که از این تعداد ۹ نفر به دستگاه 
قضائی مراجعه کرده اند و از آنان تحقیقات لازم به عمل آمده 
است. وی افزود: از این ۹ نفر احضار شده در حال حاضر ۲ نفر 
مسئولین سابق فدراسیون فوتبال هستند که در بازداشت به 
سر می برند و ۷ متهم دیگر با قرارهای متناسب آزاد شده اند 
که در دسترس دستگاه قضائی هستند، همچنین برای ۹ نفر 
دیگر مهلت زمانی چند روزه تعیین شده است تا برای ارائه 
توضیحات و انجام تحقیقات بیشتر به دستگاه قضائی مراجعه 
کنند. رئیس کل دادگستری استان کرمان با بیان اینکه این 
پرونده در دستگاه قضائی استان کرمان در حال رسیدگی 
کن تهران هستند  است، بیان کرد: برخی از افراد پرونده سا
و درخواست داشتند که نیابت قضائی به تهران داده شود و 
اعطای نیابت به شهر دیگری طبق نظر قاضی رسیدگی کننده 
عمل خواهد شد. حجت الاسلام والمسلمین ابراهیم حمیدی 
گرفته در این  در خصوص افراد تحت تعقیب قضائی قرار 
پرونده به تفکیک اعلام کرد: ۶ نفر از متهمان مربوط به اهالی 
رسانه و از رسانه های مجازی، مکتوب و مباحث و موضوعات 
ورزشی فعال هستند و در حال حاضر از رسانه ملی کسی به 
عنوان متهم در این پرونده نیست. حجت الاسلام والمسلمین 
کنون ۲ نفر از مسئولان سابق  حمیدی با اشاره به اینکه هم ا
فدراسیون فوتبال در بازداشت به سر می برند، بیان کرد: در 
این پرونده ۸ نفر از مسئولان فعلی و سابق فدراسیون فوتبال 
که از برخی از آنان تحقیقات انجام شده و  متهم هستند 
برخی دیگر قرار است طی روزهای آینده به دستگاه قضائی 

مراجعه کنند. 

 آخرین وضعیت 
جمع  در  دیروز  صبح  حمیدی  ابراهیم  حجت الاسلام 
خبرنگاران از صدور کیفرخواست برای متهمان پرونده فساد 
فوتبال خبر داد و اظهار داشت: در مجموع ۲۱ متهم و سه 
نفر به عنوان مطلع در این پرونده تحت تعقیب قضائی قرار 
گرفته اند. در خصوص ۱۲ نفر از متهمان کیفرخواست و قرار 
مجرمیت، در خصوص دو متهم نیز قرار منع تعقیب صادر 
شده و در خصوص ۷ متهم دیگر نیز پرونده در دادسرای 
عمومی و انقلاب رفسنجان مفتوح است. وی افزود: در 
خصوص ۱۲ متهم این پرونده در مجموع به میزان ۱4۸ سکه 
و قریب به ۷ میلیارد تومان وجه نقد تحت عناوین اتهامی 
پرداخت رشوه، اخذ رشوه، کلاهبرداری و تحصیل مال از 

طریق نامشروع قرار مجرمیت صادر شده است. رئیس کل 
کرمان، ادامه داد: در خصوص اتهام  دادگستری استان 
آقایان »خ – الف«، رئیس سابق کمیته داوران و عضو هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال، »س- م«، از روسای اسبق سازمان 
لیگ و »ف- م«، رئیس اسبق کمیته نقل و انتقالات سازمان 
لیگ به اتهام اخذ رشوه و دریافت سکه تمام بهار آزادی قرار 
مجرمیت صادر و پرونده متهمان برای ادامه رسیدگی به 
دادگاه ارسال شده است. وی در خصوص اتهامات مسئولان 
« به اتهام  سابق باشگاه مس رفسنجان نیز گفت: آقایان »م- ز
مشارکت در پرداخت رشوه، اختلاس و تصرف غیرقانونی 
در وجوده دولتی و »ع- ع« به اتهام مشارکت در پرداخت 
رشوه، تحصیل مال از طریق نامشروع و خیانت در امانت 
قرار مجرمیت صادر و پرونده به دادگاه ارسال شده است. 
«، مدیرعامل یک  حمیدی در خصوص اتهام آقای »ش –ز
باشگاه لیگ برتری مربوط به خارج از استان کرمان نیز گفت: 
این متهم به اتهام کلاهبرداری از طریق عملیات متقلبانه از 
جمله تماس با افراد ذی نفع در فوتبال که ادعا کرده می تواند 
نتایج را با داوری تغییر دهد و اخذ ۸ سکه تمام و ۱0 عدد نیم 
کرد: در این  سکه مجرم شناخته شده است. وی تصریح 
پرونده آقایان »ح- ب« از اعضای یک باشگاه لیگ برتری نیز 
به اتهام پرداخت رشوه و همچنین »ع- ق« مدیرعامل یک 
باشگاه لیگ دسته یک )آزادگان( به اتهام پرداخت رشوه و 
اختلاس اموال دولتی به نفع شخص ثالث مجرم شناخته 
کرمان ضمن تشریح  کل دادگستری استان  شدند رئیس 
اتهامات سه نفر از اهالی رسانه در این پرونده نیز گفت: برای 
«، سردبیر یکی از سایت های مشهور ورزشی و  آقایان »پ –ر
»م – ه«، سردبیر یکی از رسانه های ورزشی به اتهام تحصیل 
مال از طریق نامشروع و دریافت سکه تمام بهار آزادی قرار 
مجرمیت صادر شده و در خصوص یکی از مجریان مشهور 
برنامه های ورزشی نیز پرونده مفتوح و در حال رسیدگی است. 
وی با اشاره به صدور قرار مجرمیت برای دو خانم که تحت 

عناوین رمال و جادوگری پای آنها به پرونده فساد فوتبال 
باز شده بود نیز گفت: خانم ها »ف – ح« و »ر–ع« به اتهام 
تحصیل مال از طریق نامشروع در این پرونده مجرم شناخته 
شده اند. حمیدی با بیان اینکه در این پرونده آقایان »ع – 
ف« و »ر –ج« و نیز خانم »ه- ی« به عنوان مطلع به دستگاه 
قضائی احضار شده اند که اظهارات آنها اخذ و در پرونده 
ثبت شده است، تصریح کرد: درباره متهمان دیگر پرونده از 
جمله دبیرکل سابق فدراسیون فوتبال )سال های ۹۸- ۹۹(، 
کمیته وقت آموزش فدراسیون فوتبال )سال های  رئیس 
۹۸- ۹۹(، سرپرست فدراسیون فوتبال)سال های ۹۸- ۹۹(، 
رئیس کمیته مسابقات لیگ برتر )سال های ۹۸- ۹۹(، دبیر 
سازمان لیگ برتر )سال های ۹۸- ۹۹( و یکی دیگر از مسئولان 
باشگاه لیگ برتری نیز پرونده در دادسرای عمومی و انقلاب 
رفسنجان مفتوح و در حال رسیدگی است که به محض صدور 
کیفرخواست، اطلاع رسانی لازم درباره آن صورت خواهد 
گرفت. وی ضمن اشاره به این مطلب که این پرونده با گزارش 
خود باشگاه مس رفسنجان شکل گرفته است، گفت: زمانی 
که مسئولان جدید باشگاه مس کار خود را آغاز کرده بودند 
متوجه شدند که در سال های گذشته یعنی سال ۹۹ و قبل تر 
در باشگاه فساد هایی اتفاق افتاده است که در ادامه سازمان 
اطلاعات سپاه از سوی قوه قضائیه ماموریت پیدا کرد تا به 
این موضوع ورود پیدا کند و در نهایت ابعاد جدیدی از این 
پرونده مشخص و کشف شد. حمیدی تصریح کرد: در ابتدای 
امر به دلیل حساسیت بالای این پرونده و ابعاد ملی آن، تیمی 
از مسئولان قضائی استان با مسئولیت یکی از معاونان قضائی 
با مشارکت حفاظت و اطلاعات استان و مسئول ارزشیابی 
دادگستری استان و ۲ نفر از قضات با تجربه ماموریت یافتند 
که این پرونده را به صورت دقیق ارزیابی و بررسی کنند که این 
اقدام به خوبی انجام شد. وی تصریح کرد: یقیناً پس از اینکه 
احکام قضائی صادر و قطعی شود؛ نتایج به رسانه ها و مردم 

اعلام خواهد شد. 
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صدور کیفرخواست ۱۲ متهم پرونده فساد فوتبال

شرط صلاح برای ماندن 
 در لیورپول 

شدن  فراهم  صورت  در  صلاح  محمد 
شرایطش می تواند در این باشگاه بماند. محمد 
صلاح در پایان دیدار منچستریونایتد و لیورپول 
اعلام کرد که تابستان ۲0۲۵ لیورپول را ترک خواهد 
کرد. برای بسیاری این پرسش پیش  آمده که 
چرا لیورپول برای تمدید قرارداد او دست به کار 
نشده و چقدر این جدایی جدی است؟ سایت 
اسپانیایی Todofichajes نوشت: محمد صلاح 
یک شرط برای لیورپول گذاشته و در صورتی که 
سران لیورپول به آن جامه عمل بپوشانند، در 
جمع قرمزپوشان خواهد ماند. این بازیکن ۳۲ 
ساله مصری آماده است در صورتی که قرمزها به 
او قرارداد ۳ ساله جدیدی را پیشنهاد دهند، در 
آنفیلد به کارش ادامه دهد. قرارداد فعلی بین 

طرفین تابستان آینده به پایان می رسد. 

ویژه

محمدرضا اخباری در فصل جاری 
لیگ برتر با عملکرد خوب در ترکیب 
گل گهر سیرجان توانسته رکورد 
مناسبی را از حیث بسته نگه داشتن 
دروازه برجا بگذارد. گل گهر در فصل 
جاری فقط 6 بازی انجام داده که 
در 5 مسابقه دروازه اش بسته نگه 

داشته شد.

 در مراسم انتخاب بهترین 
کرم عفیف که  بازیکن آسیا، ا
نقش مهمی را در قهرمانی 
تیم ملی قطر در رقابت های 
ایفا  آسیا  ملت های  جام 
کرده بود ۱۸۱ امتیاز و کسب ۱۸ 
درصد از آرا این جایزه را از آن 

کرد. خود 

سعید سحرخیزان پس از حضور 
ثابت و 90 دقیقه ای و محمد 
قربانی بعد از بازی یک نیمه ای در 
مسابقه اخیرشان در لیگ برتر 
روسیه مقابل سامارا، دیروز در 
جدال بی اهمیت در رقابت های 
روسیه کاپ برابر خیمکی دور از 

جمع ۱۱ نفر اصلی بودند. 

ت
شــ
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        ترکیب   عملکرد بهترین آسیا

گفتوگو

سید داوود سیدعباسی پیشکسوت استقلال 
عملکرد  خصوص  در  فوتبال  کارشناس  و 

گردان بختیاری زاده صحبت کرد.  شا
   نظر شما درباره شکست تیم فوتبال 

استقلال مقابل النصر چیست؟
 آبی پوشان تا دقیقه ۸0 به خوبی مقاومت 
کردند که البته این موضوع با چاشنی شانس 
هم همراه بود. نیمه اول استقلال شرایط خوبی 
داشت، اما در نیمه دوم کاملاً از ریتم افتاد. 
برخلاف  مسابقه  این  در  استقلال  بازیکنان 
کردند.  بازی  برنامه تر  با  قبلی  دیدار های 
آبی پوشان در نیمه نخست آنچنان زیر فشار 
روی  و می توانستند حملات خوبی  نبودند 
دروازه النصر ترتیب دهند، اما وقتی النصر در 
نیمه دوم جلو آمد، فشار را بیشتر کرد تا اینکه در 
دقیقه ۸0 مقاومت آبی پوشان شکست. چیزی 
که عیان است این است که استقلال مریض است 
و باید دوای این مریضی پیدا شود. آبی پوشان به 
هیچ عنوان نباید مقابل ذوب آهن به آن صورت 
شکست می خوردند و به نظرم تیمی که مریض 
باشد بدشانس هم می شود. امیدوارم در آینده 

این موضوع حل شود. 
عملکرد  که  سوال  این  به  پاسخ  در    

بازیکنان را چگونه دید؟
در مجموع عملکرد استقلال خوب بود، اما 
با گذشت زمان خط حمله استقلال غیرفعال 
شد و النصری ها جلو کشیدند و حملات خود را 
گر مرکز زمین خودی را  زیاد کردند. آبی پوشان ا
حفظ می کردند و آن مثلث ویژه خود را تشکیل 
ک تر شوند،  می دادند قطعاً می توانستند خطرنا
اما متأسفانه جنس استقلال در نوک حمله جور 
نیست. النصر تیم کمی نبود و ما تعدادمان برای 
مهار یک بازیکن به اسم رونالدو کافی بود و جلوی 
استقلال کم آورد، اما در باقی نقاط غافل شدیم. 
 در مورد سهراب بختیاری زاده چه نظری 

دارید؟
 به سهراب بختیاری زاده بابت قبول چنین 
مسئولیتی خسته نباشید می گویم چون ریسک 
بزرگی است و از او تشکر می کنم. استقلال از 
ابتدای فصل مشکلات و حواشی بسیار زیادی 
داشت و تفاوت ما با پرسپولیس این بود که 
آنها مدیریتی داشتند که می توانستند حواشی 
به  نسبت  زیادی  شناخت  کنند.  کنترل  را 
که او  موسیمانه ندارم فقط می توانم بگویم 
زمان بدی به استقلال آمد و چند هفته سخت 
در پیش روی آبی پوشان خواهد بود. با توجه 
به اینکه این ملی با فرهنگ ایران آشنا نیست 
نمی توانیم به این زودی ها عیار او را مشخص 

کنیم، اما برای او آرزوی موفقیت می کنم. 

سیدعباسی: 

در مجموع عملکرد 
استقلال خوب بود

کادمی ورزش ناشنوایان با حضور   آ
بزرگان ورزش تاسیس می شود 

کادمی  ایسنا: اولین جلسه هیات امنای آ
ملی ورزش های ناشنوایان با حضور مصطفی 
نکو لعل آزاد رئیس فدراسیون و اساتید برجسته 
دانشگاهی و مسؤلان وزارت ورزش و جوانان و 
کمیته ملی المپیک در محل فدراسیون برگزار 
شد. در این جلسه در خصوص تدوین اساسنامه 
کادمی ملی ورزش ناشنوایان مبتنی بر نیازها،  آ
اهداف و ماموریت های فدراسیون با نظر هیات 
امنا تبادل نظر شد و اعضای هیات امنا برای 
، به مصطفی  انتصاب رئیس، نایب رئیس و دبیر
نکو لعل آزاد رئیس فدراسیون ناشنوایان تفویض 
اختیار کردند. دکتر رضا قراخانلو، رئیس اسبق 
کمیته ملی المپیک و رئیس پژوهشگاه تربیت 
کادمی  بدنی، دکتر امیر حسینی، رئیس اسبق آ
پروفسور  المپیک،  کمیته ملی  و دبیر اسبق 
حبیب هنری استاد تمام تربیت بدنی دانشگاه 
علامه طباطبایی، دکتر غلامرضا نوروزی، رئیس 
فدراسیون پزشکی ورزشی و نایب رئیس کمیته 
کادمی ملی  ملی المپیک، دکتر صدر رئیس آ
المپیک، دکتر علی کاشی دبیر کل المپیک ویژه 
ایران، خانم دکتر سلمان، رئیس پژوهشگاه 
تربیت بدنی وزارت علوم، دکتر زهرا اسدی، استاد 
دانشگاه و مشاور عالی رئیس فدراسیون در امور 
بانوان، دکتر شاهین سلطانپور، مدیر کل تربیت 
بدنی سازمان زندانها، دکتر دلفان، معاون دفتر 
آموزش های پایه و استعدادیابی وزارت ورزش و 
جوانان از جمله اعضای هیات امنا بودند که در 

این نشست حضور داشتند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
ایرنا: سرپرست تیم فوتبال استقلال گفت: پیتسو موسیمانه 
تازه به تیم اضافه شده و از پنجشنبه تیم را تحویل می گیرد و 
سهراب بختیارزاده هم در تیم می ماند. ایمان عالمی سرپرست 
تیم فوتبال استقلال روز چهارشنبه پس از بازگشت تیم فوتبال 
استقلاال از امارات در جمع خبرنگاران در خصوص دیدار مقابل 
النصر عربستان در لیگ نخبگان آسیا، اظهار داشت: بازی خیلی 
خوبی را به نمایش گذاشتیم ولی متاسفانه در دقیقه ۸۱ یک گل 
خوردیم و امیدوارم بازی بعدی با سرمربی جدید بتوانیم برد به 
دست بیارویم. وی افزود: اینکه استقلال در شوک نام بازیکنان 
بزرگ قرار گرفته باشد به هیچ وجه درست نیست، چون تمام 
بازیکنان با برنامه پیش رفتند ولی دیگر فوتبال است یک سر آن 
برد و یک سر دیگر آن هم شکست که متاسفانه برای ما شکست 
به همراه داشت. سرپرست تیم فوتبال استقلال ادامه داد: پیتسو 
موسیمانه تازه به تیم اضافه شده و از پنجشنبه تیم را تحویل 
می گیرد و سهراب بختیاری زاده هم در تیم می ماند. امیدوار 
هستیم با برنامه هایی که داریم به حالت سابق برگردیم. عالمی 
اظهار کرد: امیدوارم دیگر برای باشگاه و سید حسین حسینی 
حاشیه درست نکنند و قطعا حسینی برای موفقیت تیم تلاش 
می کند و ما هم از الان به فکر بازی بعد هستیم. شک نکنید 
حسینی در مورد هلدینگ اصلا صحبت نکرده و اینها فقط حاشیه 
است. وی در مورد مصدومیت مهرداد محمدی گفت: متاسفانه 
او می خواست یک شوت بزند که با درگیری که پیش آمد مصدوم 

شد و در حال حاضر هم او به بیمارستان می رود. 

بیــنالمــلل
   این روز ها نام هانسی فلیک سرمربی تیم فوتبال بارسلونا، 
نقل همه محافل ورزشی ایالت کاتالونیای اسپانیاست طوری 
که حتی سرمربی فصل گذشته تیم ژاوی هرناندس هم تحت 
تأثیر عملکرد همتای آلمانی اش قرار گرفته و از عملکرد او لذت 
می برد. طبق گزارش پایگاه خبری اتلتیک آمریکا؛ ژاوی و فلیک 
در واقع از ماه ها پیش با یکدیگر در ارتباط بوده اند، زمانی 
که ژاوی هنوز سرمربی بارسلونا بود و فلیک هدایت تیم ملی 
آلمان را برعهده داشت. ژاوی در آخرین روزهای مربیگری اش 
در بارسلونا )دقیقاً ماه می( بلاتکلیف بود و نمی دانست که آیا 
باشگاه قصد ابقای او را دارد یا نه. آن مقطع دقیقاً همان زمانی 
بود که رسانه ها مختلف اروپایی اعلام می کردند که بارسلونا 
دو نماینده خود، دکو به عنوان مدیر ورزشی و بویان کرکیچ به 
عنوان مسئول هماهنگ بازیکنان، به لندن سفر کرده اند تا با 
فلیک ملاقات داشته باشند و پیشنهاد تیم کاتالان را به اطلاع 
او برسانند و شرایطش برای قبول این پیشنهاد را جویا شوند. 
ژاوی که ظاهراً از عدم پاسخگویی کارفرمایان خود درباره 
آینده اش خسته شده بود تصمیم می گیرد که به فلیک پیام 
بدهد و صحت و سقم اخبار منتشر شده را جویا شود. فلیک 
اما به منظور حفظ روابطش با ژاوی در آینده، با وجود ملاقات با 

دکو به همتای کاتالان خود دروغ می گوید. گویا 
همین مسأله باعث نگرانی فلیک شده و به 

همین دلیل هم او قبل از ملاقات اخیرش با 
ژاوی )در دو هفته بازی های ملی( به او پیام 
می دهد و می پرسد که آیا از دست سرمربی 

آلمانی ناراحت است و درخواست 
می کند که با او ملاقاتی داشته 

باشد و ژاوی هم درخواستش 
این  نتیجه  می پذیرد.  را 

ملاقات  یک  که  می شود 
بسیار صمیمانه بین مربی 
بارسلونا  فعلی  و  سابق 
آنها  و  می گیرد  صورت 
پیام صلح شان را به دنیا 

مخابره می کنند. 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

پرسپولیس  پیشکسوت  واعظی  مهدی 
گفت: الکسیس گندوز با عملکردی که داشته 
هیچ راهی برای بازگشت بیرانوند نگذاشته 
و انصافا کیفیت خوبی از خود نشان داده 

است. 
 دیدار با السد 

پرسپولیس  پیشکسوت  واعظی  مهدی 
در گفت وگو با ایرنا در خصوص بازی این تیم 
در لیگ نخبگان آسیا برابر السد قطر که با 
گفت: برخلاف نتیجه  شکست همراه بود، 
نمایش  دیدار  این  در  پرسپولیس  بازی، 
خوبی داشت ولی متاسفانه به اهداف خود 
نرسید. بحثی که وجود دارد این است که هر 
بازی زیبایی، باید اثراتی داشته باشد. تیم 
کتیک  خوب موقعیت می سازد و در بازی تا
و پلن های مختلفی دارد اما متاسفانه در 
بُعد گلزنی مشکل وجود دارد. تبدیل خلق 
موقعیت به گل مشکلی است که این روزها 

گریبان گیر پرسپولیس است. 
 خط حمله 

پیشکسوت پرسپولیس در مورد عملکرد 
خط حمله این تیم بیان کرد: با نظر گاریدو 
در بعضی از بازی ها جابه جایی هایی شکل 
گرفت و مشخص است او به دنبال ترکیب 
مناسب برای لیگ نخبگان آسیا و لیگ برتر 
است. به دلیل مصدومیت برخی از بازیکنان، 
کند و  گاریدو مجبور شد تغییراتی را ایجاد 
این چیدمان تغییر کرد و این باعث می شود 
هماهنگی ایجاد شده دچار مشکل شود. 
نبود بازیکنان به پرسپولیس آسیب زد. عیسی 
 آل کثیر و علی علیپور مهاجمان خوبی در 
فوتبال ایران هستند. لوکاس ژوائو از نظر فنی 
کتیکی برخی از مشکلات و خواست های  و تا
گاریدو را برطرف می کند، اما مهاجم باید زهردار 

باشد که به نظر می رسد ژوائو زهردار نیست. 

 غیبت ها 
محمدحسین  غیبت  خصوص  در  وی 
ایوب  و  ارونوف  استون  کنعانی زادگان، 
العملود در بازی با السد و تاثیرش در این 
بازی خاطرنشان کرد: مسأله مهم این است 
این بازیکنان در چند بازی در کنار هم بودند 
و به هماهنگی و شناختی خوبی از یکدیگر 
رسیده اند و تاثیر آنها در عملکرد پرسپولیس 
کاملا مشهود بود و تیم نتیجه می گرفت. نبود 
این سه بازیکن فقط ۳ تغییر در تیم ایجاد 
نکرد بلکه تغییرات زیادی در چینش بازیکنان 
و حتی سبک بازی پرسپولیس به وجود آورد. 
آنها حضور داشتند، پرسپولیس  گر  قطعا ا

نتیجه بهتری می گرفت. 
 گلر 

خصوص  در  پرسپولیس  پیشکسوت 
مصدومیت های متوالی بازیکنان این تیم 
عنوان کرد: در این موضوع باید دقت کنیم 
ببینیم مصدومیت برای چه بازیکنی ست. 
به عنوان مثال در خصوص عالیشاه می توان 
گفت او از قبل مصدومیت مزمنی داشته 
که درگیر آن است، اما وقتی بازیکنی مثل 
میبینم  می کنیم  بررسی  را  امیری  وحید 
اینگونه نیست. ما زمانی می توانیم روند 
کارآمد  تمرینات بدنسازی را فرسایشی و نا
بگوییم که بازیکنان مسن تیم همگی دچار 
کشیدگی شوند ولی در پرسپولیس اینگونه 
نیست ! سنگربان سال های نه چندان دور 
پرسپولیس در خصوص عملکرد الکسیس 
گندوز در قفس توری این تیم گفت: عملکرد 
سنگربان ما عالی بوده است. ما باید شرایط 
بازیکن را از زمان ورود و هفته به هفته بررسی 
کنیم. اشتباهات او کم است و بازی به بازی 
بهتر می شود و این یعنی او تمرکز بالایی 
روی کار خود دارد. از همه مهم تر اینکه او 

ضعف های خود را هم برطرف کرده است. 
بررسی  وقتی  که  داشت  ایراد  دو  گندوز 
می کنیم از زمان حضورش در پرسپولیس 
آنها را رفع کرده است. او در روزهای اول روی 
خروج ها مشکل داشت که آن را درست کرد و 
حالا در خروج هایش مطمئن است و بهترین 
عملکرد را دارد. می گفتند او دو ضرب گیر 
توپ های  او  نیست.  این گونه  اما  است 
ک را به کناره ها دفع می کند که این  خطرنا
یک سبک در دروازه بانی ست هر چند او 
باید این توپ ها را تا حد ممکن غلاف کند 
و در این زمینه هم پیشرفت داشته است. 
واعظی خاطرنشان کرد: گندوز خیال همه 
را بابت دروازه راحت کرده است. با توجه 
به سن و سالی که دارد، باید او را حفظ کرد. 
گندوز با این عملکردی که داشته هیچ حرف 
و راهی برای بازگشت دروازه بانان مسن را 
به پرسپولیس نگذاشته است. کیفیتی که 
او در این مدت ارائه داده بهتر از عملکرد 
فصل پیش علیرضا بیرانوند بوده است آن 
هم در شرایطی که خط دفاع پرسپولیس در 
همین مدت کوتاه بارها و بارها تغییر کرده 
است. هیچ راه بازگشتی برای بیرانوند به 
پرسپولیس نیست. او به رغم اینکه چپ پا 
است با پای راست نیز به خوبی بازی می کند. 
آمادگی ، شیرجه ها و سرعت رفلکس او از همه 
دروازه بانان لیگ برتر بالاتر است. با توجه به 
عملکرد وی و حضورش در تیم بزرگی مثل 
پرسپولیس قطعا پیشنهادات خوبی برای او 
خواهد آمد و باشگاه باید هر طور شده وی 

را حفظ کند. 
 حواشی 

وی در مورد حواشی ایجاد شده در مورد 
جدایی علیرضا بیرانوند از پرسپولیس اظهار 
داشت: یک بازیکن در بزنگاه ها باید برای 

زندگی آینده خود تصمیم بگیرد و این حق 
هر بازیکنی ست، اما ما رفتن داریم تا رفتن. 
بیرانوند می توانست با باشگاه صحبت کند 
کند و  و دلایل خود را برای جدایی اعلام 
اینگونه روبه روی هواداران پرسپولیس قرار 
که داشت  نگیرد. قطعا با پیشنهاد خوبی 
هم او سود می کرد هم پرسپولیس. بیرانوند 
که همه چیزش را از  نباید یادش می رفت 
پرسپولیس دارد. وقتی از این تیم رفت و 
لژیونر شد، امیر عابدزاده داشت جایش 
در تیم ملی را می گرفت ولی به پرسپولیس 
بازگشت و جایگاه خودش را پس گرفت پس 
مدیون این لباس بوده و هست. پیشکسوت 
پرسپولیس عنوان کرد: بحث دیگر تخلفی 
است که صورت گرفته. بازیکن یا فسخ قانونی 
کرده یا غیرقانونی. وقتی بیرانوند در این 
یعنی  شده  میلیاردی   ۲0 جریمه  پرونده 
تخلف کرده و طبق قانون باید محرومیت وی 
قطعی باشد و در این بخش تعلیقی وجود 
ندارد. این رای دست بازیکنان را برای تخلف 

باز می گذارد. 
پرسپولیس قطعا این پرونده را باید به 
CAS ببرد تا هم بیرانوند را محکوم کند هم 
که آقایان  کمیته انضباطی را. بحث رشوه 
تعابیر شیرینی را مطرح می کنند مورد کثیفی  
است که باید رسیدگی شود و وقتی ما رای 
این چنینی صادر می کنیم داریم برای جامعه 
بدی  کار  می گوییم  و  می کنیم  الگوسازی 
نکرده و فساد را گسترش می دهیم. واعظی 
در پایان نیز خاطرنشان کرد: از طرفی نیز با 
این موضوع چیزهایی در باشگاه پرسپولیس 
نمایان شد که بحث برانگیز است و مدیران 
باشگاه باید دقت بیشتری را به خرج بدهند. 
این اتفاقات زشت و زننده است و به نام 

پرسپولیس لطمه می زند. 

مربیان ایرانی به گاریدو کمک کنند 

به نظر من پرسپولیس در دو بازی السد قطر و الاهلی عربستان 
مستحق شکست نبود و باید برنده می شد اما متاسفانه از این دو 
بازی نتوانست امتیازی بگیرد. خوبی لیگ نخبگان این است که 
۸ تیم می توانند صعود کنند اما مسلما هر چه رتبه یک تیم بالاتر 
باشد با تیم های راحت تری در مرحله بعدی روبه رو می شود. من 
امیدوارم پرسپولیس بتواند اول صعود کند و سپس در مراحل 
بعدی این بدشانسی دست از گریبانش بردارد. این را هم در نظر 
بگیریم که این تیم در بازی های اخیر بازیکنان کلیدی خودش 
را به دلیل مصدومیت نداشته است. در خصوص تصمیمات 
گاریدو، ما نزدیک تیم نیستیم و نمی توانیم قضاوت درستی 
داشته باشیم. مهم ترین شاخه یک مربی بزرگ نظم و انضباط 
گر نظم و دیسیپلین در تیم های چنین مربیانی بهم بریزد  است. ا
تحمل نمی کنند. من معتقدم گاریدو در این سه بازی که در آسیا 
داشته کوچینگ خوبی داشته و کارش قابل دفاع است. هیچ 
مربی نمی خواهد بهترین مهره و تاثیرگذارترین مهره هایش را بازی 
گر روی  ندهد. بازیکنی مثل آل کثیر بازیکن با کیفیتی است که ا
کنش نشان دهم تحمل  نیمکت باشد شاید ناراحت شود و وا
هر رفتاری را ندارد. به نظر من مربیان ایرانی در کادر مثل کریم 
باقری وسید جلال حسینی باید به گاریدو در خصوص فرهنگ 
فوتبال در ایران صحبت کنند. خو گرفتن با شرایط رفتاری در 
ایران زمان بر است. تا زمانی که آرا کمیته انضباطی به معنی واقعی 
بازدارنده نباشد و سنگ روی سنگ هم بند نمی شود. وقتی 
کمیته انضباطی می خواهد رایی بدهد باید آن جریمه با جرم 
سنخیت داشته باشد نه اینکه رایی بدهد که مردم با شنیدن آن 
خنده شان بگیرد. چطور می شود مدیران و مربیان و بازیکنان ما 
در مسابقات بین المللی همه چیز را رعایت می کنند و می دانند 
کجا باید چه رفتاری کنند و چه حرفی بزنند اما متاسفانه در داخل 
کشورمان به دلیل اینکه احکام سلیقه ای داده می شود هر کسی 
کار خودش را می کند. همین مدل رای دادن ها باعث می شود 
بازیکن به خودش اجازه می دهد در مورد مدیرش حرف بزند و 
مربی هم در مورد همه چیز نظر بدهد. تا زمانی که این شرایط 

درست نشود اوضاع حاشیه ای فوتبال بدتر هم می شود. 

حمیداستیلی
کارشناسفوتبال

واعظی: گندوز هیچ راهی برای بازگشت بیرانوند نگذاشته است 


